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Protokół Nr BRM.0012.2.11.2022 

 posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 
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Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności w załączeniu. 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko. 

Protokołowała starszy inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w 

Olecku – Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

➢ Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

➢ Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

➢ Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

➢ Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

➢ Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – 

Alicja Szałkowska, 

➢ Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz-Stefanowska, 

➢ Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

➢ Inspektor Wydziału Promocji, Kultury i Sportu – Katarzyna Judycka. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

1. Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej należących do 

zakresu działania komisji. 

2. Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2023 rok oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2023-2035. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wnioski komisji. 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 
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Do punktu 1 – Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady 

Miejskiej należących do zakresu działania komisji. 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży nieruchomości 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Marcin Roszko 

zapytał o dokładną lokalizację nieruchomości. 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, iż nieruchomość leży w bezpośrednim sąsiedztwie budynku Zakładu 

Doskonalenia Zawodowego w Olecku. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 4 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 

nieruchomości. 

b) projekt uchwały w sprawie Strategii rozwoju Gminy Olecko do 2030 roku 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Marcin Roszko 

zapytał, czy mieszkańcy uczestniczyli w konsultacjach strategii.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że zainteresowanie było bardzo niewielkie. 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, jak ma się do strategii fakt, biorąc pod uwagę przygotowaną analizę, iż 

Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania „Lider w EGO” nie będzie miało już siedziby w 

Olecku. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
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odpowiedział, iż nie ma to żadnego znaczenia, gdyż współpraca trwa od wielu lat i miejsce 

siedziby nie ma na nią wpływu. 

Członek komisji – Marcin Roszko 

odnośnie celu strategicznego – wysoka atrakcyjność Gminy Olecko dla mieszkańców i 

odwiedzających, który ma być osiągnięty poprzez poprawę standardu i rozbudowę obiektów 

infrastruktury społecznej z uwzględnieniem dostępności obiektów dla mieszkańców zapytał, 

czy prawdą jest, iż został wydany zakaz organizowania zawodów międzyszkolnych w Hali 

Widowiskowo-Sportowej „Lega”.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż ze względu na wzrost kosztów mediów podjął decyzję, aby zawody 

organizowane przez Szkolny Związek Sportowy odbywały się w szkolnych salach sportowych, 

gdyż związek nie pokrywał nawet w części poniesionych kosztów.  

Członek komisji – Marcin Roszko 

w jego ocenie warto byłoby wcześniej robić rozeznanie, ile szkół startuje w zawodach i 

udostępniać obiekt, bo inaczej w danej szkole uczniowie też są pokrzywdzeni, gdyż nie ma 

lekcji wychowania fizycznego. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 4 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie Strategii rozwoju Gminy Olecko do 2030 roku. 

c) projekt uchwały w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Olecku    

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

d) projekt uchwały w sprawie Statutu Centrum Usług Wspólnych w Olecku 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego dotyczącego przekazania Gminie Kowale Oleckie części zadania 

Gminy Olecko z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał, czy już nie obowiązuje porozumienie z Gminą Wieliczki i Świętajno. 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

Odpowiedział, że w tym przypadku organizatorem transportu jest Gmina Kowale Oleckie, 

która organizuje też usługi dla Gminy Świętajno. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego przekazania Gminie 

Kowale Oleckie części zadania Gminy Olecko z zakresu organizacji publicznego transportu 

zbiorowego. 

f) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego. 
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g) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych, garaży i lokali użytkowych 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Marcin Roszko 

zapytał o pomieszczenia przy ul. Armii Krajowej. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że chodzi  pomieszczenia użytkowe na potrzeby Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Olecku oraz Centrum Edukacji Specjalnej w Olecku. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń gospodarczych, garaży i lokali użytkowych. 

h) projekt uchwały w sprawie poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie poboru opłaty 

skarbowej w drodze inkasa. 

i) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia komisji: 

Komisja, przy 3 głosach za i 2 głosach przeciw, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2022 rok  

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

odnośnie zwiększonych wydatków na przebudowę drogi do Kukowa zapytała, czy jest to 

związane z odszkodowaniami, czy zwiększeniem wartość zadania. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, iż jest to związane wyłącznie z odszkodowaniami za grunty przejęte z mocy 

prawa na realizację inwestycji drogowych.  

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

w zakresie działu turystyka zapytała, jaka kwota została przeznaczona na materiały 

promocyjne i informacyjne gminy. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że na materiały promocyjne zaplanowano 12 tys. zł.  

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, jakich pomieszczeń w zasobach komunalnych dotyczy zwiększenie planu wydatków 

o 10 tys. zł w dziale gospodarka mieszkaniowa oraz prosiła o uszczegółowienie kwot na 

wpisowe i zakup materiałów i usług promocyjnych na rzecz Stowarzyszenia „Polskie Miasta 

Cittaslow”. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

wyjaśniła, iż w ramach kwoty 99.681,25 zł  wpisowe wynosi 45 tys. zł, resztę przeznacza się 

na zakup materiałów i usług promocyjnych, tj. publikacje dotyczące gminy, budżetu 

obywatelskiego, kalendarzy.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
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dodał, że w zeszłym roku opłaty zmieniły się i oprócz składki członkowskiej należy wpłacić 

wpisowe. Członkostwo w stowarzyszeniu pozwoli na korzystanie przez gminę ze środków 

unijnych zarezerwowanych dla stowarzyszenia. 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

odnośnie remontu pomieszczeń w zasobach komunalnych wtrącił, iż zwiększenie wydatków 

dotyczy pilnego remontu instalacji elektrycznej w budynku Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku.  

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

prosiła o wyjaśnienie, na co konkretnie zostaną przeznaczone środki w kwocie 45 tys. zł w 

ramach bieżącego utrzymania terenów zieleni miejskiej oraz zakupu materiałów.  

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

wyjaśnił, że środki zostaną wydatkowane na zakup dodatkowych usług sprzątania miasta.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wtrącił, iż jest to po części realizacja wniosku radnego Borawskiego dotyczącego sprzątania 

liści. 

Wiceprzewodniczący komisji – Rafał Cezary Bielawski 

zapytał o znaczące zwiększenie wydatków na zakup energii w Miejskim Ośrodku Sportu i 

Rekreacji w Olecku. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

potwierdził, że nastąpił duży wzrost cen energii i jednocześnie wydatków na ten cel w 

MOSiR. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Olecko na 2022 rok. 

k) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2022-2035 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2022-2035. 

l) projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

przypomniał, iż jeśli po raz kolejny rada nie podejmie uchwały wojewoda wyda zarządzenie 

zastępcze stwierdzając wygaśniecie mandatu radnego.  

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 2 – Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2023 rok oraz 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2035. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt budżetu gminy na 2023 r. Zaplanowano dochody ogółem w wysokości 

142.530.286,17 zł. Dochody własne oparte są głównie o wpływy z podatków i opłat lokalnych 

oraz dochodów z majątku gminy. Podatki realizowane przez urzędy skarbowe zostały 

wyszacowane na podstawie przewidywanego wykonania z 2022 r. Ministerstwo Finansów 

przewiduje wzrost o 0,06% wpływy z udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych – 

zaplanowano na 15.271.859,00 zł. W strukturze dochodów ogółem dochody własne są 

największą grupą dochodów i wynoszą 94.891.907,71 zł, a stanowią 66,57% dochodów 

ogółem. 

Następną z większych grup dochodów są dotacje z budżetu państwa, zarówno na zadania 

zlecone jak i własne, stanowiące 10,75% dochodów ogółem, które zaplanowano w wysokości 

15.328.747,00 zł, z tego na pomoc społeczną i rodzinę – 14.239.370,00 zł. Dotacje celowe z 

budżetu państwa będą jeszcze określane decyzjami wojewody w trakcie roku budżetowego. 

Subwencja ogólna w dochodach to 29.544.872,00 zł, co stanowi 20,72% dochodów.   
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Zaplanowano dotacje na finansowanie wydatków z udziałem środków zagranicznych, w 

wysokości 2.580.875,46 zł, wszystkie na podstawie podpisanych w 2021 i 2022 roku umów o 

dofinansowanie, na projekty do wykonania w 2023 roku: 

✓ „ Zmniejszenie presji na gatunki i siedliska występujące na Obszarze Chronionego 

Krajobrazu Jezior Oleckich poprzez budowę ścieżki rowerowej na trasie Olecko- 

Gordejki Małe”, 

✓ „ Dostępny Samorząd w Gminie Olecko”.   

W budżecie zaplanowano wydatki ogółem 153.599.224,22 zł, z tego bieżące stanowią 

71,18% a majątkowe 28,82%.   

Wydatki bieżące: 

• w ramach zadań własnych największe wydatki bieżące związane są z realizacją zadań 

z zakresu pomocy społecznej oraz rodziny i wynoszą 27.262.214,00 zł a stanowią 

24,93%  wydatków bieżących, jednak w kwocie 11.975.148,00 zł pokryte są z dotacji z 

budżetu państwa na zadania zlecone i własne a  3.353.599,00 zł to środki własne 

gminy; 

• wydatki bieżące na oświatę i wychowanie oraz edukacyjną opiekę wychowawczą 

zaplanowano w kwocie 42.366.365,73 zł, co stanowi 38,74% wydatków bieżących 

ogółem, w tym około 22 mln finansowane z pozostałych środków własnych gminy; 

• na utrzymanie administracji publicznej zaplanowano 11.312.530,86 zł, co stanowi 

10,34% wydatków bieżących; 

• na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska zaplanowano 10.601.118,84 zł, co 

stanowi 9,69% wydatków bieżących, w tym na gospodarkę odpadami – 5.575.087,60 

zł; 

• wydatki bieżące na kulturę fizyczną, to 5.281.998,00 zł, co stanowi 4,83% wydatków  

bieżących; 

• na kulturę przeznacza się 3.363.450,00 zł; 

• na gospodarkę mieszkaniową, gospodarkę gruntami i nieruchomościami przeznacza 

się  2.248.871,00 zł; 

Zaplanowano rezerwę ogólną w kwocie 326.000,00 zł, obowiązkową celową na zadania z 

zakresu zarządzania kryzysowego – 320.000,00 zł oraz celową na realizację inicjatyw 

lokalnych w wysokości 50.000,00 zł i celową na realizację budżetu obywatelskiego – 

275.000,00 zł. 
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Wydatki majątkowe zaplanowano w kwocie 44.258.301,31 zł. Największe środki przeznacza 

się na: 

✓ Modernizację i rozwój sieci oświetlenia ulicznego w Gminie Olecko – 12.705.323,29 zł 

(dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład – 11.434.790,87 zł),  

✓ Zmniejszenie presji na gatunki i siedliska występujące na Obszarze Chronionego 

Krajobrazu Jezior Oleckich – 3.425.647,29 zł (dofinansowanie środków UE – 

2.564.475,46 zł), 

✓ Przebudowa i rozbudowa boiska przy Szkole Podstawowej nr 4 w Olecku – 

6.407.526,73 zł (dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład – 6.331.548,15 zł). 

Zaplanowano zadania zgłoszone przez wszystkie sołectwa finansowane z funduszu 

sołeckiego na kwotę ogółem 718.545,23 zł.  

Przedłożony Radzie Miejskiej do uchwalenia budżet gminy na 2023 rok zaplanowany jest z 

deficytem w kwocie 11.068.938,05 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi ze 

sprzedaży papierów wartościowych emitowanych przez jednostkę samorządu terytorialnego 

w kwocie 5.191.497,05 zł oraz wolnymi środkami z lat poprzednich w kwocie 5.877.441,00 zł. 

Członek komisji – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż dokładnie przeanalizował projekt budżetu. Zaznaczył, że porównując plan 

wydatków na 2023 r. z planem wydatków na 30 września 2022 r. kwoty w niektórych 

działach są znacząco niższe. Poprosił o wyjaśnienie niższego planu wydatków w 

następujących działach: 

• rolnictwo i łowiectwo – 776.384,94 zł; na 2023 r. – 38.200,00 zł, 

• gospodarka mieszkaniowa – 5.959.949,38 zł; na 2023 r. – 2.248.871,00 zł, 

• administracja publiczna – 12.852.210,95 zł; na 2023 r. – 11.312.530,86 zł, 

• bezpieczeństwo publiczne i ochrona ppoż. – 1.656.694,00 zł; na 2023 r. – 553.360,00 

zł, 

• obsługa długu publicznego – 2.123.713,44 zł; na 2023 r. wzrost do kwoty 

3.395.000,00 zł, 

• oświata i wychowanie – 42.843.423,43 zł; na 2023 r. nieco mniej 42.162.235,73 zł, 

jednak w związku ze znacznym zwiększeniem kosztów, w jego ocenie, jest to zaniżony 

plan, 

•  kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 7.352.829,33 zł, na 2023 r. – 

4.019.889,32 zł. Upewnił się, iż spadek jest związany z zakończeniem inwestycji 

modernizacji budynku AGT, 
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• zwrócił uwagę, iż w planie budżetu nie ma ujętych wydatków na realizację projektów 

miękkich przez szkoły.  

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

wyjaśniła, że tak duże różnice w poniższych działach wynikają z: 

• rolnictwo i łowiectwo – w dziale były ujęte wydatki na zwrot podatku akcyzowego 

zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. Na 

przyszły rok nie można zaplanować tej kwoty, bo 2 razy w roku środki wpływają na 

mocy decyzji, 

•  gospodarka mieszkaniowa – w 2022 r. gmina otrzymała ponad 2 mln zł 

dofinansowania na budowę budynku wielorodzinnego przez spółkę TBS 

• administracja publiczna – wydatki zaplanowano na minimalnym poziomie, w trakcie 

roku będzie konieczność ich zwiększenia, 

• bezpieczeństwo publiczne i ochrona ppoż. – w 2022 r. w tym dziale były ujęte środki 

na pomoc dla uchodźców z Ukrainy, 

• obsługa długu publicznego – plan wydatków wyliczony na podstawie aktualnych stóp 

procentowych, 

• oświata i wychowanie – wyjaśniła, iż różnica wynika z braku środków w kwocie 440 

tys. zł, które stanowiły m.in. wydatki na darmowe podręczniki dla uczniów, 

•  kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – potwierdziła, iż chodzi o zakończenie 

inwestycji, 

• w czerwcu tego roku zakończyły się wszystkie programy unijne i krajowe. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, iż realizacja projektów unijnych w nowym okresie budżetowania jeszcze się nie 

rozpoczęła. Jednak należy mieć na uwadze, że gdy pojawi się możliwość dofinansowania, to 

konieczne będzie zapewnienie wkładu własnego, na który bardzo trudno będzie znaleźć 

środki w budżecie. 

Członek komisji – Wacław Olszewski 

zapytał o przeciętne zatrudnienie w liczbie 90 osób w ramach zadania – zabezpieczenie 

funkcjonowania Urzędu Miejskiego w Olecku. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
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wyjaśnił, że liczba określa średnią liczbę zatrudnionych, w tym również stażystów i osoby 

zatrudnione w ramach robót publicznych. Stanowiska urzędnicze nie zmieniły się. Obecnie w 

urzędzie jest 5 wakatów.  

Członek komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, kiedy jest planowane zakończenie zadania inwestycyjnego – Budowa ulicy na 

odcinku od ulicy 11-go Listopada do ul. Produkcyjnej w Olecku. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż jest to inwestycja trzyletnia, której zakończenie jest planowane na 2024 r.  

Członek komisji – Wacław Olszewski 

poprosił o wyjaśnienie, których odcinków dróg dotyczy zadanie – Budowa odcinków dróg 

gminnych w Lesku. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że jeden odcinek przebiega od mostu na wjeździe na osiedle do parafii, a drugi 

od skrzyżowania do drogi wojewódzkiej przez Skowronki. 

Członek komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, kiedy jest planowane zakończenie budowy drogi gminnej do dworca. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

opowiedział, że w przyszłym tygodniu odbędzie się otwarcie ofert. Zakończenie zadania 

przewidziane jest na 2023 r. 

Członek komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, o szczegóły zadań inwestycyjnych – Modernizacja dróg gminnych i Modernizacja 

wewnętrznych dróg gminnych oraz w którym miejscu będzie wykonana alejka na cmentarzu 

przy ul. Leśnej. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odnośnie modernizacji dróg wyjaśnił, że zadania obejmują nieco szerszy zakres niż samo 

utrzymanie dróg, np. wymianę nawierzchni. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że na cmentarzu przybyło dużo grobów i należy rozbudować alejki. 

Członek komisji – Wacław Olszewski 
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w jego ocenie, mając na uwadze kryzys, zakup samochodu pożarniczego dla OSP Lenarty jest 

wątpliwy.  

Zapytał, czy gmina pozyskała już środki na Przebudowę i rozbudowę boiska przy Szkole 

Podstawowej nr 4 w Olecku. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż gmina na realizację zadania pozyskała środki z funduszu Polski Ład. Był 

ogłoszony już 4 przetarg, jutro nastąpi otwarcie ofert. Przedstawił zakres zadania.   

Członek komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, gdzie będzie wykonany separator substancji ropopochodnych oraz wylot do jeziora 

za 500 tys. zł.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wyjaśnił, że ze względu na zalewanie ul. Mickiewicza po opadach deszczu zostanie wykonany 

separator w okolicy ul. Norwida. 

Członek komisji – Wacław Olszewski 

wyraził negatywną opinię na temat rozdrobnienia zadań realizowanych w ramach funduszu 

sołeckiego oraz planowania budowy świetlic, które potem trzeba utrzymać. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

zgodził się, iż czasami jest to realizacja zadań „na siłę”. 

Komisja podjęła dyskusję na temat zaplanowanych zadań w ramach funduszu sołeckiego. 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zwróciła uwagę, że ponownie nie zaplanowano środków na budowę świetlicy w wiejskiej w 

Sołectwie Giże, tylko na projekt techniczny, a na świetlicę w Możnych i Plewkach 

zaplanowano. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż budowa świetlicy w Możnych jest już tak zaawansowana, że musi być 

skończona. Mieszkańcy pozyskują sponsorów. Natomiast w Plewkach konieczny jest 

natychmiastowy remont i wymiana pieca. Jeśli chodzi o Sołectwo Giże nie ma obecnie 

możliwości pozyskania środków zewnętrznych na budowę świetlicy. 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 
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zapytała, ile środków własnych, a ile środków pozyskanych z zewnątrz zostało 

przeznaczonych na budowę świetlicy wiejskiej w Możnych i rozbudowę świetlicy wiejskiej w 

Plewkach. Prosiła o odpowiedź na piśmie. 

Zapytała, której drogi dotyczy zadanie – Budowa drogi gminnej na działce nr 1188/100 oraz 

1188/101 w obrębie Olecko 0002. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż chodzi o drogę na odcinku od plaży „Szyjka” w stronę dawnego terenu GS. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

poprosił o omówienie projektu WPF na lata 2023-2035. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

poinformowała, iż wczoraj radni otrzymali nowe zarządzenie z poprawioną kwotą długu. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa została opracowana na lata 2023-2035 ze względu na okres 

spłacania zaciągniętych kredytów i wyemitowanych obligacji. Planuje się zwiększenie 

zadłużenia o kwotę 8.191.497,05 zł.  W 2023 roku planowane wydatki są wyższe od 

prognozowanych dochodów o kwotę 11.068.938,05 zł, co oznacza wielkość deficytu budżetu 

gminy w związku z realizacją wydatków majątkowych.  Zadłużenie gminy z końca 2022 r. w 

wysokości 56.734.000,00 zł, przy pełnej realizacji dochodów i wydatków  oraz rozchodów, tj. 

spłat rat kredytów i wykup obligacji w związku z planowanymi zadaniami inwestycyjnymi, 

będzie wynosiło w 2023 r. 61.925.497,05 zł i stanowić będzie 43,4 % planowanych 

dochodów. W całym okresie prognozy spełniona jest relacja wynikająca z ustawy o finansach 

publicznych. W przedsięwzięciach na 2023 r. zaplanowano realizację zadań obejmujących 

więcej niż jeden rok budżetowy, w tym projekty realizowane przez JST (Cyfrowa Gmina i 

Dostępny Samorząd) oraz zadania inwestycyjne. 

Na tym punkt zakończono 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

Spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 4 – Wnioski komisji. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał, czy po pierwszych przymrozkach, pojawiły się zgłoszenia ze szkół odnośnie 

problemów z ogrzewaniem. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, iż nie było zgłoszeń, a zgodnie z obecnie przyjętymi normami w salach 

lekcyjnych ma być 18o C a w salach gimnastycznych 16oC. 

Członek komisji – Marcin Roszko 

odnośnie zadania „Zakup lodowiska mobilnego sztucznego” zgłoszonego w ramach 

procedury Budżetu obywatelskiego gminy Olecko na 2023 rok zapytał, czy przewidziane jest 

zadaszenie lodowiska. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że projekt nie przewiduje zadaszenia, ale jest możliwość jego 

rozbudowywania. 

Członek komisji – Marcin Roszko 

zapytał, czy w tym roku koszty projektów zgłoszone do budżetu obywatelskiego zostały 

rzetelnie oszacowane. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

wyjaśniła, iż w tym roku w większości wnioskodawcy przedłożyli gotowe oferty z 

oszacowanymi kosztami. Na dziś są one aktualne.  

Komisja zgłosiła wniosek, aby na najbliższą naradę burmistrza z sołtysami zaprosić 

członków komisji w celu omówienia spraw związanych z wydatkowaniem funduszu 

sołeckiego. 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

Przewodniczący Komisji 

Dawid Bondarenko 

Protokołowała 

Małgorzata Adameit 
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